
OR.RG.0002.3. 2018-2023 

Protokół nr III/2018 

III Sesja w dniu 20 grudnia 2018 r. 

Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2018r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:30 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1, sołtysów nr 2 do niniejszego protokołu 

1. Otwarcie sesji 

otwarcia III sesji Rady Gminy dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Justyna 

Dąbrowska 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję następnie przedstawiła porządek obrad III sesji 

Rady Gminy Zaniemyśl 

3. Stwierdzenie quorum Radnych 

Przewodnicząca Rady Gminy, na podstawie listy obecności oraz Radnych obecnych na sali 

stwierdzam, że w obradach bierze udział 14 Radnych, co stanowi liczbę wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał (nieobecny Radny Michał Marciniak) 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 3 grudnia 2018r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 3 grudnia 2018r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

5. Informacje Wójta Gminy, załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych, załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz złożyła wniosek formalny o dokonanie zmiany w projekcie 

uchwały w § 3.III.6 o treści „Pomoc w ramach programu z wyjątkiem pomocy, o której mowa 

w pkt III. 1 realizowana jest zgodnie z zapisami ustawy o pomocy społecznej oraz udzielana 

jest spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150% kryterium, o którym mowa w 

art.8 ww. ustawy” 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek formalny Radnej Katarzyny Gomułkiewicz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023.  



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr III/20/2018 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

2) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/21/2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

 

3) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

Głosowano w sprawie: 



zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/22/2018 stanowi załącznik nr 7do niniejszego protokołu 

 

 

4) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Zaniemyśl na 

lata 2018-2022” 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Zaniemyśl na lata 2018-

2022” 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/23/2018 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

5) wprowadzenia zwolnienia w części opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Zaniemyśl 

Głosowano w sprawie: 



wprowadzenia zwolnienia w części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr III/24/2018 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

6) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Zaniemyśl 

Głosowano w sprawie: 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr III/25/2018 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

7) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018 

 

Głosowano w sprawie: 



ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/26/2018 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

 

8) zmiany uchwały Nr XLIII/307/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018 

roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pn. 

„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej             

w miejscowości Śnieciska, Gmina Zaniemyśl” realizowanej w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XLIII/307/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018 roku                   

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pn. „Budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej w miejscowości 

Śnieciska, Gmina Zaniemyśl” realizowanej w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/27/2018 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 



 

 

9) zmiany budżetu Gminy Zaniemyśl na rok 2018 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Gminy Zaniemyśl na rok 2018 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/28/2018 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, 

Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł 

Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/29/2018 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

 

11) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Głosowano w sprawie: 



uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, 

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, 

Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Justyna Dąbrowska, Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr III/29/2018 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

12) uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2019: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

projekt uchwały odczytała Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Radna Jolanta Jóźwiak poprosiła o wyjaśnienie zapisu działu dotyczącego zaplanowanych 

dotacji na cele Biblioteki Publicznej, działającej jako instytucja, jest to kwota 177 tys. zł., 

czego dokładnie ta dotacja dotyczy  

Skarbnik Gminy powiedziała, Biblioteka Publiczna jako instytucja Kultury powołana jest 

uchwałą przez organizatora, organizatorem jest Gmina Zaniemyśl, Gmina Zaniemyśl zgodnie 

z obowiązującymi przepisami prawa musi zapewnić środki na bieżące utrzymanie Biblioteki, 

Biblioteka ma również swoje dochody własne, ale są one bardzo niskie w związku                                       

z powyższym ta kwota zapisana w budżecie dotyczy bieżącego utrzymania czyli na 

wynagrodzenia, to jest zapłata energii, zakup książek , dotacja na całokształt działalności 

Biblioteki  

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej, opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy, opinia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady oraz 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej. 

Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały budżetowej, 

załącznik nr 17 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie 



Radna Kamila Kołacka, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo mam taką sugestię żeby 

przy kolejnych zmianach budżetu na rok 2019 wziąć pod uwagę, właściwie proszę żeby 

uszczegółowić zapis, mam tutaj na myśli załącznik nr 5 - wydatki majątkowe, w dziale 900, 

rozdział 90015 par. 6050 tj. rozbudowa oświetlenia ulicznego, żeby wskazać ulicę Błękitną                   

i Złotą w Lubonieczku, dlaczego, zapis dotyczący rozbudowy oświetlenia ulicznego jest 

bardzo ogólnikowy i nie wskazuje miejsca zrealizowania, oświetlenie ulicy Złotej i Błękitnej                            

w Lubonieczku jest zadaniem, o które wielokrotnie wnioskowali mieszkańcy, zgodnie                            

z deklaracjami Pana Wójta, upoważnionych pracowników Gminy w 2019 roku inwestycja ta 

ma być zrealizowana poprzez budowę co najmniej 30 punktów oświetlenia, w fazie 

realizacyjnej proszę o uzupełnienie też 3 latarni ulicznych wzdłuż ulicy Jaśminowej, żeby                          

o tym pamiętać, przy posesji Państwa Sarnowskich, Góźdź i Szymanowskich, bo ten odcinek 

drogi jest całkowicie nie oświetlony, powstałe budynki mieszkalne i przylegająca zabudowa 

osiedlowa wraz z dochodzącymi ulicami lokalnymi są zupełnie ciemne, bez jakiejkolwiek 

lampy i to stwarza realne zagrożenie bezpieczeństwa osób w tym dzieci i rodziców 

przemieszczających się w tym rejonie a dodatkowe te punkty świetlne stanowić mogą 

kontynuację tej inwestycji, bowiem znajdują się w tym samym rejonie Lubonieczka przy 

nowopowstałych wzdłuż drogi głównej budynkach mieszkalnych, ta zmiana, jak już 

mówiłam, ona nie skutkuje wydatkami finansowymi chodzi tylko o to żeby tylko dopisać, 

dziękuję bardzo, jeszcze chciałam dodać, że jest zgodna ze złożonymi deklaracjami  

Wójt Gminy, Szanowni Państwo, jeśli mogę dodać, oczywiście jeżeli chodzi o te dwie ulice,              

w kwocie 200 tys. złotych , które mamy zapisane, jeszcze nie uchwalone w budżecie, te dwie 

ulice są uwzględnione i będą realizowane, jakie inne zadania inwestycyjne w zakresie 

oświetlenia ulicznego dzisiaj Państwu nie powiem, ale tak na przyszłość myślę, że uchwała 

budżetowa i procedowanie nad uchwałą budżetową to nie jest to co robimy w miesiącu 

sierpniu, wrześniu i przez cały rok jak zbieramy potrzeby i potem realizuje się, wprowadza się 

pewne zadania no, pewien plan musi być i nie możemy wszystko uwzględnić czego nasi 

mieszkańcy oczekują w następnym roku , sytuacja budżetowa na to nie pozwala, oczywiście 

wszystkie te wnioski , które są przekazywane przez mieszkańców, przez Państwa Sołtysów, 

przez Radnych są zbierane i analizujemy jaka jest możliwość ich wprowadzenia przy 

kolejnych budżetach czy w trakcie roku budżetowego, gdy są oszczędności przetargowe 

inwestycji realizowanych w trakcie roku budżetowego 

Głosowano w sprawie: 

dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, 

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (1) 



Michał Marciniak 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

projekt uchwały odczytała Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

7) głosowanie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, 

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Justyna Dąbrowska, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

Uchwała nr III/31/2018 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania, załącznik nr 19 

9. Wolne głosy i wnioski 

Radna Kołacka Kamila, drodzy Państwo, Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie w związku                   

z planowanymi wydatkami na drogi publiczne, gminne chciałabym zapytać o parametry 

realizacyjne wymienionych w załączniku nr 5 następujących dróg: Płaczki-Śnieciska, Leśna                

w Zaniemyślu, Plażowa w Jeziorach Małych, Spacerowa i rekreacyjna w Zwoli, Wiejska                      

w Zaniemyślu, chciałbym poznać jaka jest długość takiej drogi przeznaczonej do realizacji, 

szerokość, jakiej technologii drogi zostaną wykonane czy będzie to kostka, asfalt, 

utwardzanie, czy będą np. płyty betonowe czy na wszystkich drogach są w całości 

uregulowane stosunki prawne, chciałabym też uzyskać informacje na temat orientacyjnych 

cen jednostkowych za wykonanie dróg w takich technologiach jakich zostaną one wykonane 

na podstawie chociażby już zrealizowanych inwestycji, dziękuję bardzo 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mam pytanie dotyczące tych tematów, które dzisiaj były 

przedmiotem uchwał, pierwsze dotyczy tych nie zrealizowanych projektów przebudowy ulicy 

Plażowej i ulicy Leśnej, chciałabym się dowiedzieć, czy w umowie z tym projektantem były 

przewidziane kary umowne za niedotrzymanie terminu i czy one będą egzekwowane, a drugie 

pytanie dotyczy budżetu, jesteśmy zobowiązani przewidzieć dotację dla innych Gminy, 

których nasze zaniemyskie dzieci chodzą do Przedszkoli, wiadomo jest to decyzja rodziców, 



jest to najczęściej organizacyjne, że gdzieś tam pracują poza naszą Gminą i tam zostawiają 

dzieci w Przedszkolach, ale gdyby teoretycznie rodzice chcieli posłać swoje dzieci do 

Przedszkola w Zaniemyślu to czy jest dość miejsc w naszych Przedszkolach 

Wójt, Szanowni Państwo, może najpierw rozpocznę, było pytanie Pani Radnej Kołackiej, na 

temat parametrów technicznych, czy Panią interesują konkrety techniczne budowy ulicy, 

budowy drogi, czym to się różni, mogę bardzo dużo powiedzieć, poza długością i szerokością 

pasa drogowego bo każda ulica jest innej szerokości, drogę Płaczki-Śnieciska to Pani 

powiem, technologię wykonywania też, nie można porównywać żadnej ulicy w Zaniemyślu i 

w innych miejscowościach kosztami, szerokościami itd., zawsze te technologie określają 

przede wszystkim projektanci, o niektórych tych ulicach wymienionych nie będę się 

wypowiadał, bo to jest dopiero w budżecie uchwalonym przed chwilą przez Państwa i dopiero 

rozpoczniemy prace projektowe i będziemy wiedzieć jak będziemy mieli podkłady dokładnie 

jakie są długości, jakie są możliwe szerokości, jaką technologią będą wykonywane, jest 

zaplanowana w roku 2019 ulica Leśna w Zaniemyślu, zaraz odpowiem Pani Radnej 

Gomułkiewicz, to jest wszystko powiązane, dopiero po dzisiejszej sesji z projektantem 

podpiszę kolejny aneks, na dzień dzisiejszy nie mogę egzekwować kar ponieważ wystąpił o 

aneks, który sporządziliśmy, żeby przedłużyć termin wykonania tak jak Państwu na Komisji 

mówiłem, do końca kwietnia, przyjęliście Państwo, że mogę to zrobić, podpiszę aneks, ale w 

tym aneksie będą kary umowne, egzekucja będzie trudna ze względu na to, że pójdziemy 

prawdopodobnie do Sądu, jak nie zrobi, bo nie możemy odliczyć tak jak wykonawcom, 

którzy wykonują za jakieś nieterminowe, zapłacić np. mniej, bo to jest określone w umowie, 

ale mam nadzieję, że nam się to uda, i tak samo jest z ulicą Leśną i Plażową, te dwie ulice 

podlegają przedłużeniu wykonania dokumentacji i myślę, że do końca kwietnia podpiszę 

aneks do umowy z projektantami i nie ma na razie zagrożenia żadnego, żeby te dwie ulice w 

przyszłym roku były zrealizowane, chcemy ogłosić przetarg wcześniej, bo mamy już wartości 

kosztorysowe i przedmiary, wejście na budowę będzie np. od 1 czerwca, a więc będziemy 

mieli wszystkie dokumenty z pozwoleniem na budowę, ze spec ustawy drogowej, jedna ulica 

będzie robiona ze spec ustawy drogowej do końca kwietnia tak jak obiecał projektant, ulica 

leśna Zaniemyśl - technologia kostka pozbruk, bezfrazowa, kanalizacja deszczowa będzie też 

robiona na ulicy Leśnej, szerokość trudno określić, od ogrodzenia do ogrodzenia z zawrotką 

na końcu, rury deszczowe pod ulicą Leśną tą właściwą asfaltową do naszego odcinka w 

kierunku jeziora, tam będzie odpływ tej deszczówki, która będzie budowana, też chcemy z 

drogi powiatowej, niedaleko jest kratka, która nie ma odpływu też wpiąć w tej kolektor 

deszczowy, który będzie wykonywany, nie będzie chodników, nie będzie krawężników, 

będzie to ciąg pieszo-jezdny, oczywiście znaki będą odpowiednie ustawione, tak więc pieszy 

ma bezwzględne pierwszeństwo, podbudowa, koryto oczywiście, wywóz gruzu, ziemi, 

korytowanie będzie tak głęboko ponieważ nie możemy jej podnosić ze względu na bramy, 

wjazdy, wejścia na posesję, które znajdują się przy tej ulicy, przy tym odcinku tej drogi, 

podbudowa grubości 20 cm, beton B6 do 9, podsypka cementowo-piaskowa, 1 do 3, na to 

kładziemy kostkę bezfrazową, grubości 8 cm, ulica Plażowa Jeziory Małe - technologia 

podobna, więc kostka pozbruk bezfrazowa, nie będzie tam wydzielany chodnik ze względu na 

szerokość, a więc nie będzie i krawężników, będą ewentualnie obrzeża lub oporniki tam gdzie 

będzie to konieczne, kolektor deszczowy będzie budowany na ulicy Plażowej, będą kratki i 

przykanaliki, odprowadzanie na teren własności prywatnej, mamy wstępnie uzgodnione, że 

zezwala na odprowadzenie wód deszczowych na swój teren, droga Płaczki-Śnieciska - 

technologia inna, oczywiście prostsza, szybsza, gdyż głównie wykonują to maszyny, 

korytowanie, zagęszczenie, podbudowa z kruszywa, frakcje górne najdrobniejsze, 

zaklinowanie i położenie dywanika asfaltowego grubości, projekt będzie określał, 2 x 4 cm, 

będziemy wykonywać jeden dywanik żeby jak najdłuższy odcinek w przyszłym roku zrobić,  

5-cio centymetrowy, warstwa ścieralna, a więc nie będzie warstwy wyrównawczej, tylko od 

razu warstwa ścieralna, tak jak robimy inne drogi na terenie poza Zaniemyślem, gdyż chcę 

zrobić jak najwięcej, jak najdłuższe odcinki z założeniem, że trzeba będzie wrócić po latach, 



ulica Spacerowa, Rekreacyjna w Zwoli - oczywiście wiem jak będzie to robione ale projekt to 

określi, bo nie został jeszcze zlecony, ulica Ogrodowa w Zaniemyślu - wstępnie już Państwu 

mówiłem, jedna i druga będzie technologia kostka pozbruk, to są ulice wąskie, będą też 

musiały być pobudowane kolektory deszczowe, długości nie mam, bo nie ma podkładów, 

dopiero będziemy zlecać, szerokości też nie powiem, technologia wykonania jeśli chodzi o te 

ulice będzie taka jak przy ulicy, a więc roboty ziemne, wywóz, korytowanie, 20 cm 

podbudowy z betonu, podsypka cementowo-piaskowa i kostka bezfrazowa, kostkę 

bezfrazową staramy się kłaść na ciągu jezdni, a fazowaną na chodnikach, jeżeli chodzi o ceny 

trudno porównywać odcinki jeden do drugiego, proponuję Państwu, ponieważ w tym roku 

wykonaliśmy dość sporo odcinków ulic i dróg, będziecie badać budżet, proszę poprosić przy 

badaniu budżetu o dokumentację, ile to kosztowało, jak Pani będzie chciała, przeliczy Pani 

może coś wyjdzie, ale jeśli chodzi o metry kwadratowe to jest nieporównywalne tym bardziej, 

że Państwo wiecie, że po przetargach ceny rosły w tym roku, myślę, że się zatrzymają, ulicę 

Mickiewicza w Zaniemyślu zakończyliśmy, uważam, że ja przepłaciliśmy, ale była wola 

Rady kontynuować, zrobiliśmy ją ale gdybyśmy poczekali do nowego roku, ogłosił bym 

przetarg w styczniu, byłaby tańsza, ale to jest moje zdanie, ona już została wykonana, 

zapłacona, tak to wygląda, Pani Radna Gomułkiewicz, uważam, że mamy na tyle jeszcze 

miejsc w Przedszkolach, nie naszym, bo wiadomo, że nasze jest zajęte, ale w innych 

Przedszkolach prowadzonych przez Stowarzyszenia i osoby fizyczne, że jesteśmy w stanie 

przyjąć jeszcze do naszych Przedszkoli bardzo dużo, szczególnie w Czarnotkach, w 

Zaniemyślu, w dawnym internacie, tam właścicielka czeka na dzieci, cały czas Przedszkole w 

Łęknie się rozbudowuje, mnie też by zależało żebyśmy te nasze dzieci, które tutaj mieszkają 

chodziły do naszych Przedszkoli, bo nie musielibyśmy przekazywać dotacji dla innych 

samorządów tylko te pieniądze zostały by tutaj, u nas w Gminie, a dotacje, które 

przekazujemy do innych samorządów na jedno dziecko w większości są wyższe niż my 

dajemy naszym Przedszkolom, byłby efekt pozytywny dla budżetu, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy, gminne obchody Powstania Wielkopolskiego będą 27 

grudnia, rozpoczną się mszą święta w kościele pw. św. Wawrzyńca następnie dalsza część 

uroczystości odbędzie się pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich, serdecznie 

zapraszam wszystkich Państwa Radnych, Państwa zebranych na sesji i mieszkańców Gminy 

do uczczenia 100 - rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, jeżeli nie innych pytań 

pozwólcie Państwo, że złożę wszystkim życzenia radosnych i pogodnych świąt Bożego 

Narodzenia oraz pomyślności w nadchodzącym nowym roku, zamykam III sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl, dziękuję 

10. Zamknięcie sesji, 14:30 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

 

 

 

 

przygotował(a): Barbara Madajczak
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